
Zápis 

z mimořádného zasedání Ústřední rady Orla o. s. konaného 

dne 6. listopadu 2010 v zasedací místnosti Orel ústředí Brno, Pellicova 2c 

 

O svolání zasedání s navrhovaným bodem programu „Řešení ţádostí ţup o svolání 

mimořádného sjezdu“ poţádali písemně tito členové Ústřední rady Orla: Dana Tománková, 

Boţetěch Kostelka, Antonín Gazárek, Václav Lednický, Stanislav Kamba, Stanislav Blaha, 

Jindřich Kocour, Ivo Slavotínek, Miluše Macková, Iva Nováčková, Josef Častulík, čímţ byla 

splněna podmínka daná stanovami. Starosta Orla svolal zasedání v termínu daném Stanovami 

Orla, tedy do 45 dnů od podání ţádosti.  

Zasedání zahájila a řídila L. Kellerová. 

Výkonné předsednictvo v usnesení ze zasedání 18. 10. 2010 navrhlo jako předsedajícího L. 

Kotíka. K němu však byly výhrady, ţe je člen ÚR s právem hlasovacím, ale jeho funkce není 

volená. Bratr S. Kamba navrhl 1. místopředsedkyni L. Kellerovou a o tom se hlasovalo. 

Předsedající L. Kellerová 

H: 18-8-4 

 

Výkonné předsednictvo rovněţ navrhlo členy do mandátové komise: M. Sladkou, L. Šmída, proti 

čemuţ vystoupil V. Lednický s argumentem, ţe nejsou členy ÚR. Následně tedy M. Sladká a L. 

Šmíd předali veškeré jiţ vypracované podklady nové mandátové komisi. 

 

S. Kamba navrhl na člena mandátové komise A. Gazárka. 

B. Kostelka navrhl na člena mandátové komise J. Kočího. 

Mandátová komise ve složení A. Gazárek, J. Kočí 

H: 19-1-10 

 

návrhová komise: 

S. Kamba navrhl jako členku návrhové komise M. Mackovou. 

H: 29-0-1 

L. Kotík navrhl jako člena návrhové komise P. Korgera. 

H: 28-0-2 

Návrhová komise ve složení M. Macková, P. Korger 

 

ověřovatelé:  

M. Macková navrhla jako ověřovatele S. Kambu. 

S. Kamba navrhl jako ověřovatele B. Kostelku. 

 

Ověřovatelé ve složení S. Kamba, B. Kostelka 

H: 29-0-1 

 

L. Kotík zrekapituloval situaci, ţe dne 16. 9. 2010 přišla 11. ţádost o svolání mimořádné ústřední 

rady. Všechny ţádosti měly společný bod programu a to řešení ţádostí ţup o svolání 

mimořádného sjezdu, a proto ho povaţuje za jediný bod programu jednání. Termín MÚR byl 



zvolen tak, aby se kryl s termínem řádné ÚR i s ohledem na delegáty, protoţe mnozí cestují 

z větších vzdáleností. 

 

M. Macková vznesla kritiku na průběh a neinformovanost členů ÚR o faktu, ţe byly doručeny 

ţádosti o svolání mimořádné ústřední rady, a ţe očekávala připravenost této rady. 

 

L. Kotík projevil neskrývané překvapení, protoţe mimořádná ústřední rada byla svolána poprvé 

v historii, a tak čekal, ţe budou připraveni Ti, kteří ţádali její svolání. Dále konstatoval, ţe na 

ústřední sekretariát Orla nebyly zaslány ţádné konkrétní poţadavky na přípravu materiálů na 

toto zasedání. Uznal, ţe v jeden čas bylo na ústředním sekretariátu evidováno sedm ţádostí ţup 

o mimořádný sjezd, ale některé byly po schválení řádného termínu sjezdu na ÚR 15. 4. 2010 

staţeny. Také obsahově se ţádosti lišily. Následně přišla 16. 6. 2010 další ţádost o svolání 

mimořádného sjezdu. 

 

S. Kamba se přihlásil s podnětem, ţe se mají respektovat stanovy a jestliţe se nashromáţdí dle 

stanov osm ţup, tak má proběhnout sjezd. 

 

P. Dokládal řekl, ţe P. Kopecký si nepřál svolání mimořádné ústřední rady, ale byl donucen 

podepsat. Bohuţel svůj názor P. Kopecký nemůţe obhájit z důvodu nepřítomnosti. Současně 

mu projevil veliké díky za pomoc v Koclířově. 

 

S. Kamba oponoval, ţe P. Kopecký poţádal o svolání mimořádné ústřední rady. 

 

M. Macková řekla, ţe se nemá P. Kopeckému nic vkládat do úst, kdyţ se k tomu nemůţe 

vyjádřit.  

 

L. Kotík řekl informaci, ţe je aktuálně pět ţup, které poţadují mimořádný sjezd, proto vyzývá 

další, které se chtějí připojit, ať tak učiní přímo na zasedání. 

 

I. Slavotínek poţádal o odloţení jednání na příští mimořádné zasedání v prosinci. 

 

S. Kamba poţádal o doloţení ţádostí ţup o mimořádný sjezd. 

 

L. Kotík bral jako skutečnost, ţe řešení ţádostí ţup mělo probíhat na dnešní mimořádné radě, 

proto neví, co jiného by se mělo za měsíc na případné MÚR řešit. Následně citoval z dopisu B. 

Čápa vysvětlení, proč ţupa Brynychova jiţ nepoţaduje svolání mimořádného sjezdu. 

 

M. Macková poţádala o vysvětlení, proč jí nepřišla pozvánka na mimořádnou ústřední radu 

samostatně, ale pouze jako informace na pozvánce na ústřední radu. 

 

Zpráva mandátové komise 

Mandátová komise konstatovala, ţe z celkem 43 členů ÚR je přítomno 35, tudíţ je zasedání 

usnášeníschopné. Dále byla schválena přítomnost L. Šmíd a P. Ducháčka s hlasem poradním. 

 

A. Zelina vystoupil s poţadavkem na hlasování o přítomnosti P. Dokládala. 



 

J. Nejman vyhodnotil diskusi za planou. Je delegát první ţupy, která se přiklonila k tomu 

odstoupit od poţadavku mimořádného sjezdu po schválení termínu řádného sjezdu na ÚR 15. 4. 

2010. Proto přijel na řádnou ústřední radu, protoţe ta má dost bodů na projednávání. 

V. Zvoníček vznesl dotaz, proč se řeší pořád dokola to samé, kdyţ byl schválen termín řádného 

sjezdu na květen 2011. 

S. Ţák zhodnotil, ţe v určitou dobu nebyl dostatek ţup pro svolání mimořádného sjezdu. Pak byl 

schválen řádný sjezd, tak nechápe z jakového důvodu se pořád dokola mluví „o ničem“. 

 

P. Dokládal se účastní na základě dopisu J. Graubnera a omlouvá se, pokud jeho přítomnost 

některým členům vadí.  

A. Gazárek povaţuje dopis od Mons. Jana Graubnera za bezprecedentní a na výhrady vůči P. 

Dokládalovi to u něho nemá ţádný vliv. 

 

 

M. Macková navrhla usnesení: 

Mimořádná ústřední rada konstatuje, ţe nebyly předloţeny podklady pro jednání a poţaduje 

svolání ústřední rady na 4. 12. 2010  

16-0-16 nebylo přijato 

 

L. Kotík navrhl usnesení, které bylo po doplnění I. Slavotínka následně schváleno. Mimořádná 

ústřední rada pověřuje GS připravit a rozeslat materiál vysvětlující proces s termínem do 15. 11. 

 

P. Grenar navrhl usnesení: 

Mimořádná ústřední rada Orla konstatuje, ţe vysvětlení bylo řádně podáno a není třeba dále 

jednat. 

H: 16-16-0 nebylo přijato 

 

I. Slavotínek doplnil usnesení L. Kotíka. 

Mimořádná ústřední rada ukládá generálnímu sekretáři zpracovat a rozeslat členům 

ústřední rady materiál, který vysvětlí skutečnost, proč nebyl svolán mimořádný sjezd Orla 

CR dle stanov s termínem do 15. 11. 2010. 

H: 33-0-1 bylo přijato 

 

Předsedající L. Kellerová ukončila mimořádné zasedání ÚR Orla. 

 

Ověřil: 

 

Ing. Stanislav Kamba v.r. 

 

Boţetěch Kostelka v.r. 
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